
                                                            Protokół Nr XXI/16                                      

z Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada 

odbytej dnia 10 czerwca 2016 roku 

w Sali Sesyjnej Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Iłowie-Osadzie 

pod przewodnictwem Przewodniczącej Rady Gminy 

Pani Teresy Świątkowskiej 

 

         Obrady rozpoczęto o godz. 11-tej minut dwie, a zakończono o godz.14-tej minut 

dziesięć. Stan radnych 15-tu, obecnych na sesji 14-tu radnych. Ponadto w sesji udział wzięli  

Wójt Gminy Pan Cichocki Sebastian, Skarbnik Gminy Pani Roda Irena,  Sekretarz Gminy 

Pan Wiśniewski Marek, Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie-Osadzie 

Pan Wilgowicz Piotr, Dyrektor  Zespołu Szkół Nr 1 w Iłowie-Osadzie Pani Radzymińska 

Anita, p.o Dyrektora Szkoły Podstawowej w Białutach Pani Bartkowska Wioletta, Kierownik 

Referatu Edukacji, kultury i Zdrowia  Pan Czajkowski Zbigniew, Dyrektor Gminnego 

Ośrodka Kultury i Sportu Pan Olszewski Piotr, Pełnomocnik GKRPA Pani Bartkowska 

Joanna,  Prezes Klubu Honorowych Dawców Krwi w Iłowie-Osadzie Pan Gerlej  Józef,   

Kierownik Rewiru Dzielnicowych Policji Pan Gawryński Tomasz, Przedstawiciel Izby 

Rolniczej Pan Frankowski Remigiusz, Prezes ZNP Pani Chrzczon Bożenna, Prezes Zarządu 

Społeczno-Oświatowego Stowarzyszenia Pomocy Pokrzywdzonym i Niepełnosprawnym 

„Edukator” w Łomży Pani Kuczałek Barbara, pracownicy Urzędu Gminy oraz Sołtysi, 

mieszkańcy, przedstawiciele prasy. 

        Sesję otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Świątkowska Teresa. 

Przewodnicząca Rady Gminy powitała radnych , zaproszonych gości, pracowników Urzędu 

Gminy, mieszkańców. 

Stwierdziła quorum władne do podejmowania prawomocnych uchwał (14-tu radnych). 

Ad. Pkt.2. 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, informując że wpłynął wniosek od 

radnego Pana Szmbory Tadeusza o wprowadzenie do porządku obrad nowego punktu 19 e1) 

wypowiedź Pani Prezes ZNP. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest „za” przyjęciem tej zmiany w porządku 

obrad. „Za” przyjęciem zmiany głosowało - 9 radnych, „przeciw”- 1, „wstrzymało” się – 4 

radnych. 

Porządek obrad XXI Sesji Rady Gminy przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Rozpatrzenie propozycji do zmiany porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z XX nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy. 
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4. Podjęcie uchwały w sprawie: sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Iłowo-Osada 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: dzierżawy gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada  

6. Podjęcie uchwały w sprawie: dzierżawy gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: dzierżawy gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: nadania nazwy ulicy położonej w miejscowości Narzym Gmina 

Iłowo-Osada 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Iłowo-Osada. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie: określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o udzielenie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed 

bezdomnymi zwierzętami. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie: statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie-

Osadzie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie: partnerstwa lokalnego, które ma na celu opracowanie wniosku 

partnerskiego o dofinansowanie projektu pt. „Aktywne włączenie szansą na lepsze jutro” w 

ramach Działania 11.1. w ramach RPO  W i M na lata 2014-2020. Aktywizacja społeczna i 

zawodowa osób wykluczonych oraz zagrożonych wykluczeniem społecznym w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-

2020.     

13. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2016-

2028 

14. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy na 2016 r. 

15. Informacja z realizacji wieloletniego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

za  lata 2013 - 2015. 

16. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie-Osadzie i ocena 

zasobów pomocy społecznej Gminy Iłowo-Osada za 2015 rok. 

17. Informacja z realizacji programu Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za 2015 rok 

18. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym. 

19.  Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2015 rok 

a) wystąpienie Wójta Gminy 

b) wystąpienie Skarbnika Gminy 

c) wystąpienie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

d) wystąpienie Przewodniczącej Rady Gminy 

- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o przedłożonym przez Wójta 

Gminy Iłowo-Osada  sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Iłowo-Osada za 2015 

rok 
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- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie zaopiniowania wniosku  

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Iłowo-Osada w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Iłowo-Osada za 2015 rok.  

e) Podjęcie uchwały w sprawie: zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2015 rok 

e1) Wypowiedź  Prezes ZNP Pani Chrzczon Bożenny 

f) Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia Wójtowi Gminy Iłowo-Osada absolutorium 

      20. Przyjęcie apelu w sprawie utworzenia posterunku Policji w Iłowie-Osadzie. 

      21. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie  

      międzysesyjnym. 

      22. Interpelacje i zapytania radnych. 

      23. Wolne wnioski i informacje. 

Ad. Pkt.3  

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że protokół z XX nadzwyczajnej  Sesji Rady 

Gminy został sporządzony w terminie i był dostępny do wglądu u pracownika obsługującego 

Radę.   

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem protokołu. 

„Za” przyjęciem protokołu głosowało - 14 – tu radnych, „przeciw”-0, głosów 

„wstrzymujących  się” - 0. Protokół z XX nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy został przyjęty. 

Ad. Pkt.4  

Przewodnicząca  Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: sprzedaży w drodze 

przetargu gruntów stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada. 

Wyjaśnień udzielił Pan Krajewski Marek. Do sprzedaży została przeznaczona działka nr 226 

o pow. 2,24 ha położona w obrębie Narzym. W miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego działka ta, posiada przeznaczenie jako „lasy istniejące i planowane 

zalesienia”.  

Przewodnicząca poinformowała, że Komisje na swoich posiedzeniach omawiały materiały 

sesyjne. Przewodnicząca zwróciła się do Przewodniczących Komisji o przedstawienie 

wypracowanych stanowisk. Komisja oświaty i komisja bezpieczeństwa pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. Komisja rolnictwa i budżetu nie wypracowały stanowiska. 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało - 9- ciu radnych, „przeciw”- 3, „wstrzymało się” – 2 radnych. 

Uchwała została przyjęta  i stanowi załącznik do protokołu .Uchwałę oznaczono Nr 

XXI/123/16. 

Ad. Pkt.5  

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: dzierżawy gruntów 

stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada (dz. 842/10 –pow. 0,08 ha, pod uprawę warzyw) 
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Wyjaśnień udzielił Pan Krajewski Marek, który poinformowała, że dotychczasowy 

dzierżawca zwrócił się z wnioskiem o przedłużenie umowy dzierżawy. 

Przewodnicząca zwróciła się do Przewodniczących Komisji o przedstawienie 

wypracowanych stanowisk. 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 14-tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XXI/124/16. 

Ad. Pkt.6  

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: dzierżawy gruntów 

stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada(dz. 842/10 – o pow. 0,09 ha pod uprawę 

warzyw) 

Wyjaśnień udzielił Pan Krajewski Marek, który poinformował że dotychczasowy dzierżawca 

zwrócił się z wnioskiem o przedłużenie umowy dzierżawy. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Przewodniczących Komisji o przedstawienie 

wypracowanych stanowisk. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie projekt uchwały. „Za” przyjęciem 

uchwały głosowało – 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XXI/125/16. 

Ad. Pkt.7  

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: dzierżawy gruntów 

stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada.( cz. dz. nr 509/4 pod garaże) 

Wyjaśnień udzielił Pan Krajewski Marek, że dotychczasowi dzierżawcy zwrócili się z 

wnioskiem o przedłużenie umów dzierżawy. 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 14-tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie  i 

stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XXI/126/16.    

Ad. Pkt.8  

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: nadania nazwy ulicy 

położonej w miejscowości Narzym Gmina Iłowo-Osada. 

Wyjaśnień udzielił Pan Krajewski Marek, który poinformował że w wyniku wydzielenia 

terenów budowlanych powstały działki nr 371/1 i 372/9, które stanowią dojazd do 

poszczególnych działek budowlanych. Właściciele działek przyległych do tej drogi wystąpili 

z wnioskiem aby nadać tej drodze (ulicy)  nazwę „Przyjaciół”.   

Przewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących Komisji o przedstawienie 

wypracowanych stanowisk. Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
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Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 14 -tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie  i 

stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XXI/127/16. 

Ad. Pkt.9 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Iłowo-Osada. 

Wyjaśnień udzieliła Pani Sztando Marta, która poinformowała że w związku ze zmianą 

przepisów prawa dotyczących utrzymania czystości i porządku w gminach oraz  z tym, że 

Wojewoda uchylił w całości podjętą w 2015 roku uchwałę, należało wprowadzić zmiany do 

treści Regulaminu. Zapisy Regulaminu zostały dostosowane do podjętych uchwał 

Zgromadzenia Ekologicznego Związku Gmin „Działdowszczyzna”. Projekt uchwały wraz z 

Regulaminem został pozytywnie zaopiniowany przez Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Działdowie. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących Komisji o przedstawienie 

wypracowanych stanowisk. Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13 -tu radnych, „przeciw”- 0, „wstrzymała się” od głosu – 1 

osoba. Uchwała została przyjęta  i stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr 

XXI/128/16. 

Ad. Pkt.10 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: określenia wymagań, 

jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o udzielenie zezwolenia na 

prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami. 

Wyjaśnień udzieliła Pani Sztando Marta. Pani Sztando poinformowała, że EZG 

„Działdowszczyzna” wystąpił do Wójta z wnioskiem w sprawie wydania decyzji na 

odławianie bezpańskich psów z terenu Gminy. Rada Gminy w drodze uchwały określa 

wymagania jakie powinien spełnić przedsiębiorca ubiegający się o takie zezwolenie.  

Przewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących Komisji o przedstawienie 

wypracowanych stanowisk. Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 14 -tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie  i 

stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XXI/129/16. 

Ad. Pkt.11 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: statutu Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie-Osadzie. 
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Wyjaśnień udzielił Kierownik GOPS Pan Wilgowicz Piotr. Kierownik poinformował, że w 

związku z wyznaczeniem przez Wójta Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej do realizacji 

zadań z zakresu świadczenia wychowawczego (500 plus), zachodzi potrzeba do 

wprowadzenia zmian w statucie ośrodka. Statut był już dwukrotnie zmieniany wobec czego 

zachodzi konieczność opracowania nowego dokumentu. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących Komisji o przedstawienie 

wypracowanych stanowisk. Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 14 -tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie  i 

stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XXI/130/16. 

 Ad. Pkt.12 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: partnerstwa lokalnego, 

które ma na celu opracowanie wniosku partnerskiego o dofinansowanie projektu pt. 

„Aktywne włączenie szansą na lepsze jutro” w ramach Działania 11.1 w ramach RPO  W i M 

na lata 2014-2020. Aktywizacja społeczna i zawodowa osób wykluczonych oraz zagrożonych 

wykluczeniem społecznym w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Warmińsko- Mazurskiego na lata 2014-2020. 

Przewodnicząca poinformowała, że w tytule zostanie wprowadzona autopoprawka:  słowa : 

„Działania 11.1.” zostaną zastąpione słowami „Poddziałania 11.01.01”. Analogicznie w § 1 i 

§ 2 ust. 2. 

Wyjaśnień odnośnie tego projektu uchwały udzielił Kierownik GOPS.  Kierownik 

poinformował, że Gmina Iłowo-Osada w partnerstwie z gminami z powiatu działdowskiego 

przystąpiła do opracowania wniosku o dofinansowanie do projektu pt. „Aktywne włączenie 

szansą na lepsze jutro” w ramach RPO Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-

2020. Liderem partnerstwa jest Gmina Miejsko-Wiejska Lidzbark. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących Komisji o przedstawienie 

wypracowanych stanowisk. Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 14 -tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie  i 

stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XXI/131/16. 

Ad. Pkt.13 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy na lata 2016-2028. 

Skarbnik Gminy Pani Roda Irena poinformowała, że uczestniczyła we wszystkich komisjach, 

wyjaśniając radnym zmiany WPF.  
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Przewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących Komisji o przedstawienie 

wypracowanych stanowisk. Trzy komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Komisja 

zdrowia nie wypracowała stanowiska.  

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 9 -ciu radnych, „przeciw” – 2  radnych, „wstrzymało się” od 

głosu – 3 radnych. Uchwała została przyjęta  i stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę 

oznaczono Nr XXI/132/16. 

Ad. Pkt.14 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy 

na 2016 rok. 

Skarbnik Gminy udzieliła wyjaśnień odnośnie proponowanych zmian. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących Komisji o przedstawienie 

wypracowanych stanowisk. Trzy Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Komisja Zdrowia nie wypracowała stanowiska. 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 9 -ciu radnych, „przeciw” – 2, „wstrzymało się” – 3 radnych. 

Uchwała została przyjęta  i stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr 

XXI/133/16. 

 Ad. Pkt.15  

Informację z realizacji wieloletniego programu współpracy Gminy Iłowo-Osada z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego za 2015 rok przedstawił Pan Grabiński Mariusz. Informacja stanowi załącznik do 

protokołu. 

Ad. Pkt.16 

Informację z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie-Osadzie 

przedstawił Kierownik GOPS Pan Wilgowicz Piotr. Informacja stanowi załącznik do 

protokołu. 

Ad. Pkt.17  

Informację z realizacji programu Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych  za rok 2015 wraz z realizacją Gminnego  Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii za rok 2015 przedstawiła Pełnomocnik GKRPA Pani Bartkowska Joanna. 

Sprawozdania stanowią załącznik do protokołu.  

Ad. Pkt.18  

Sekretarz Gminy Pan Wiśniewski Marek przedstawił informację Wójta z realizacji uchwał w 

okresie międzysesyjnym. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
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Głos zabrał Wójt Gminy Pan Cichocki Sebastian, który  poinformował, że odbył szereg 

spotkań z mieszkańcami. W wyniku tych spotkań dowiedział się o problemach o potrzebach 

mieszkańców.  

Wójt poinformował w następujących sprawach:  

-  „ Z  EZG udało się pozyskać dodatkowe kosze na selektywną zbiórkę śmieci do 

miejscowości Narzym na ul. Robotniczą oraz do miejscowości Pruski i Białuty, 

- pozyskaliśmy środki na remont pomnika w Lesie Białuckim, 

- podjąłem decyzję o wyznaczeniu opiekunów dla sołectw spośród pracowników Urzędu. 

- wystąpiłem do Ministra Edukacji Narodowej o zwiększenie subwencji  ( 0,4% rezerwa 

oświatowa)  na zakup pomocy dydaktycznych na podniesienie jakości pomocy 

psychologiczno-pedagogicznej w szkołach, 

- udało się pozyskać stomatologa dla gminy, który będzie przyjmował pacjentów w ośrodku 

zdrowia  w ramach NFZ ( w tej chwili przeprowadza remont gabinetu na własny koszt), 

- pozyskaliśmy 16 wyprawek  z PCK dla rodzin najbardziej potrzebujących pomocy, 

- realizujemy szereg projektów oprócz tych  inwestycyjnych, realizujemy również projekty 

miękkie z pomocy społecznej, edukacyjne. Złożyliśmy wspólnie z Lidzbarkiem wniosek na   

młodzieżowy klub integracji społecznej  ( wartość projektu 700 tys. zł) czekamy na ocenę 

projektu z  RPO, 

- złożyliśmy wniosek na aktywizację osób starszych wartość projektu  70 tys. zł. 

- przy drodze 544 na skrzyżowaniu Brodowo- Narzym, Narzym Kolonia i Mansfeldy -  

Gajówki,   w wyniku rozmów z ZDW pobudowano perony  dla podróżnych, 

- droga Kisiny – Mławka-  wykonanych zostanie 14 zatok autobusowych, ogłoszony został 

przetarg na projekt,  

-  jesteśmy na etapie centralizacji VAT-u, będziemy starali się o odzyskania tego VAT-u (5 

lat wstecz, (około 600 tys. zł) 

- podpisaliśmy umowę  na przeprowadzenie profilaktycznych badań dla dzieci w kierunku 

onkologicznym, (przyjedzie specjalny ambulans), 

- pozyskaliśmy środki na utylizację azbestu oraz na doposażenie jednostek OSP, 

- uruchomione zostaną dodatkowe kursy autobusów – przystanek  na ul. Tysiąclecia w Iłowie 

do Mławy  ( 6:15, 8:30, 9:55, 11:25) i te same kursy z Mławy 15 minut wcześniej”. 

Wójt zgłosił formalny wniosek o przerwę. 

Przewodnicząca Rady Gminy  ogłosiła 10 minut przerwy /12:10/ 

Po przerwie Przewodnicząca Rady Gminy Pani Świątkowska Teresa wznowiła obrady XXI 

Sesji Rady Gminy /12:20/ 

Ad. Pkt.19  

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2015 rok. 
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a) wystąpienie Wójta Gminy 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado!  

„Rok 2015 był trudnym, reformatorskim rokiem, wspierany był pomysłami radnych, 

sołtysów. Próbowałem wyprowadzić finanse gminy na prostą. W większej części 

chyba się to udało. Realizowanych jest wiele inwestycji na terenie gminy, Iłowa i w 

sołectwach. Sprawozdanie finansowe zostało pozytywnie zaopiniowane przez 

Regionalną Izbę Obrachunkową  w Olsztynie i Komisję Rewizyjną Rady Gminy.  

Dziękuję!”. 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych czy są jakieś zapytania. 

Zapytań nie było. 

b) wystąpienie Skarbnika Gminy – nie było wystąpienia. 

c) wystąpienie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Małecki Józef odczytał Uchwałę Nr 1/2016 Komisji 

Rewizyjnej z dnia 16 maja 2016 roku w sprawie opinii o wykonaniu budżetu Gminy Iłowo-

Osada za 2015 rok i w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Iłowo-

Osada. Uchwała i wniosek stanowią załącznik do protokołu. 

d,e,f, g ) 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Pani Kacperowska Dorota odczytała  Uchwałę RIO. IV-

0120-83/16 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 31 

marca 2016 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Iłowo-Osada o 

sprawozdaniu z wykonaniu budżetu Gminy Iłowo-Osada za 2015 r.  

Następnie Wiceprzewodnicząca Rady Gminy  odczytała Uchwałę Nr RIO. IV-0120-147/16 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 23 maja 2016 roku 

w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Iłowo-Osada w sprawie 

udzielenia absolutorium  Wójtowi Gminy Iłowo-Osada za 2015 rok.  

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Świątkowska Teresa  zwróciła się do radnych zachęcając 

do dyskusji w tej sprawie oraz ustosunkowania się do wydanych opinii. Dyskusji nie było. 

e) Wobec tego Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały w sprawie: 

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2015 rok.  

Przewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” przyjęciem 

uchwały głosowało 10 - ciu radnych, „przeciw- 0, głosów „wstrzymało się” od głosu - 4 

radnych. Uchwała została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr 

XXI/134/16. 

e 1) Głos zabrała Prezes ZNP Pani Chrzczon Bożenna, która poinformowała, że 2 miesiące 

wcześniej związki dostały do zaopiniowania projekt uchwały o przekazaniu Szkoły 
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Podstawowej w Białutach  Stowarzyszeniu Żaczek. Stowarzyszenie powstało na prośbę pana 

Wójta. Powstało ono w Szkole w Białutach zawiązali je nauczyciele tej szkoły.  

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do pani Prezes: „Nie dotyczy to sprawozdania, 

może w wolnych wnioskach pani Prezes się wypowie”. 

Radny Pan Szambora Tadeusz zwrócił uwagę: „Pani Przewodnicząca przegłosowaliśmy tę 

historię. Będziemy za chwilę  głosować  nad absolutorium pana Wójta i chcemy usłyszeć 

głosy związków zawodowych o całokształcie. Ponieważ absolutorium będzie dotyczyło 

całokształtu działalności pana Wójta. I Chcemy mieć pewność i chcemy usłyszeć głos w  

każdej sprawie  i dlatego poprosiliśmy o ten głos panią Przewodniczącą żebyśmy 

przegłosowali i przegłosowaliśmy i wysłuchajmy przewodniczącą związków zawodowych”. 

Pani Chrzczon: „Dwa miesiące później otrzymaliśmy drugą uchwałę  do zaopiniowania o 

przekazaniu tejże szkoły do Stowarzyszenia Edukator z siedzibą w Łomży. To mnie 

zaszokowało i chciałam tę sprawę wyjaśnić ponieważ i usłyszeć od  pana Wójta dlaczego 

została zmieniona decyzja  pomijając lokalną działalność i przekazać cały dorobek w obce 

ręce. Chcę usłyszeć opinię pana wójta czym się sugerował. Przecież do Stowarzyszenia  

Żaczek należą ludzie, którzy tam uczą wiele lat, znają tę szkołę, społeczeństwo. I teraz cały 

dorobek, bardzo duży dorobek przekazać komuś z poza terenu naszej gminy. Przecież wiemy 

że będą te pieniądze szły z naszej gminy, bo to nie jest tak, że stowarzyszenie utrzymuje w 

100% , tylko po prostu przelicza się  na ucznia średnią w całej gminie i te pieniądze muszą 

być  odprowadzane do gminnego stowarzyszenia. Nie znamy tego stowarzyszenia, nie wiemy 

co to za stowarzyszenie. Nie wiem czym się pan wójt sugerował, że zmienił decyzję. 

Chciałabym to wiedzieć pisząc wcześniej opinię o projekcie uchwały”. 

Wójt Gminy: 

„Pani Przewodnicząca, Pani Chrzczon, Przedstawiciele ZNP! 

Szanuję Panią Prezes, że walczy o pracowników. Ja też walczę i myślę, że  mamy wspólne 

interesy żeby jak najwięcej ludzi  pracowało na terenie gminy. Pani prezes, ten punkt jest 

przed uchwałą  później szerzej o tym porozmawiamy w wolnych wnioskach i ja pani wyjaśnię 

te rzeczy”. 

Pani Chrzczon: „Do rady będzie należała decyzja o przekazaniu szkoły i dlatego chcę 

wyjaśnić radnym. Radnym się jest 2-3 lata a szkołę się przekazuje na całe życie”. 

f) Następnie Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: udzielenia 

Wójtowi Gminy Iłowo-Osada absolutorium, po czym poddała projekt uchwały pod 

głosowanie.  „Za” przyjęciem uchwały głosowało – 11-tu radnych, „przeciw” – 2 radnych,  

„wstrzymał się” od głosu – 1 radny. Uchwała została podjęta i stanowi załącznik do 

protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XXI/135/16.       
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Głos zabrał Wójt Gminy: „Chciałbym podziękować radnym, którzy rozumieją problemy 

społeczne z którymi musimy się wspólnie zmagać jako rada jako wójt. Dziękuję, że państwo 

głosowali za absolutorium. Nie wiadomo czemu Pan radny Szambora nie głosował, ale to 

jego decyzja nie chciałbym wnikać. Ale chyba sprawozdanie  z wykonania budżetu było 

czytelne. Nie chciałbym aby pan argumentował tej swojej decyzji”. 

Głos zabrał radny Pan Szambora:” Nie będę argumentował swojej decyzji ale zostałem po 

nazwisku przez pana Wójta wywołany. Panie Wójcie, oczywiście że udzieliłbym Panu  

absolutorium  gdyby Pan inaczej załatwił sprawę  Szkoły w Białutach. Obserwuję to wszystko 

i nie kryję swojego stanowiska w tej sprawie i jestem za tym, żeby szukać rozwiązania w tej 

szkole. Niestety nie stanął Pan na wysokości zadania i nie podjął Pan dialogu z 

nauczycielami, ze związkami i dlatego w taki sposób się zachowałem. Wiem, że mój głos 

dużo dla Pana znaczy  przez tę wypowiedź i ja absolutnie Pana nie dyskryminuję jako Wójta, 

tylko mam żal, że Pan nie rozwiązał tej sprawy. I dlatego tym swoim głosowaniem staram się 

przywołać Pana do  porządku. I tak to należy rozumieć”.  

Dziękuję. 

 Ad. Pkt.20  

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała apel w sprawie utworzenia posterunku Policji w 

Iłowie-Osadzie. 

Radna Pani Piekarska Ewa zgłosiła prośbę aby rozszerzyć listę do przekazania apelu o inne 

instytucje: Komendę Główną Policji, o posłów i senatorów z terenu województwa 

warmińsko-mazurskiego, radnych z terenu powiatu, Wojewodę Warmińsko-Mazurskiego, 

Marszałka Województwa. 

Głos zabrał Wójt Gminy – „ Jestem wdzięczny radnym za inicjatywę i za zaangażowanie w 

sprawie utworzenia posterunku Policji. Też jestem za tym aby posterunek tutaj powstał. 

Wcześniej spotkałem się z panem Wicewojewodą, Komendantem Wojewódzkim Policji w 

Olsztynie i ten temat był poruszany. O tym poinformowałem przewodniczącego Komisji 

bezpieczeństwa, Przewodniczącą Rady Gminy. Myślę, że Państwa dzisiejsze stanowisko, 

moje rozmowy wzmocnią mój wcześniejszy argument i być może coś z tego wyjdzie. 

 MSW  ma dodatkowy program  jeśli chodzi o zmniejszanie etatów rozsytuowanych po 

komendach wojewódzkich jeśli chodzi o etaty policyjne. Może dzięki temu Komenda 

Powiatowa Policji w Działdowie dostanie pieniądze na dodatkowy etat  i będzie skierowany 

na obszar działania gminy Iłowo-Osada. 

W kontekście bezpieczeństwa na terenie gminy został rozszerzony monitoring. Mamy 16 

kamer w centrum Iłowa. Rozszerzyliśmy monitoring na modernizowany staw na ul. 

Kraszewskiej a także nowopowstający plac na ul. Akacyjnej oraz na trybuny na stadionie”. 
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Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem apelu w sprawie 

utworzenia posterunku Policji w Iłowie-Osadzie. 

„Za” przyjęciem apelu głosowało 14- radnych.                                                                                

Ad. Pkt. 21  

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła informację o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. Pkt.22  

Nie było. 

Ad. Pkt.23 

Głos zabrała Pani Bartkowska Wioletta p.o. dyrektora w Szkole Podstawowej w Białutach. 

„Na prośbę Wójta zgodziłam się pełnić obowiązki dyrektora – społecznie. Nie biorę za to 

wynagrodzenia, a pracuję po kilka godzin codziennie. Nie byłoby konfliktu, nie byłoby tej 

całej sprawy gdyby nie podstępne i nieetyczne przeniesienie dzieci z oddziału przedszkolnego 

do nowopowstałego punktu przedszkolnego do Zespołu Szkół w Iłowie- Osadzie. My 

mieliśmy wtedy ponad 70 dzieci  i wtedy wójt  nie mógłby przekazać szkoły stowarzyszeniu. 

Pan Wójt się dziwił, że my nauczyciele staramy się walczyć o dotychczasowe warunki pracy, 

zatrzymać swoje wynagrodzenie, warunki pracy. Oczywiście rozumiemy sytuację 

ekonomiczną gminy, problemy ale nas nikt nie rozumie. Nauczyciele którzy pracują w tej 

gminie po 30 lat i teraz mają taką zapłatę, ci nauczyciele czują się gorsi. Pan Wójt chce 

oszczędzać w gminie na naszych pensjach, to może Pan Wójt sam obniży swoją pensję. My 

chcemy pracować na tych samych warunkach jak nauczyciele w tej gminie. 

Na pikniku rodzinnym Pan Wójt mimochodem powiedział mi, że SP będzie przekazana 

innemu stowarzyszeniu, że stowarzyszenie nasze sobie nie poradzi z tym prowadzeniem. 

Chciałabym wiedzieć dlaczego Wójt zmienił swoją decyzję”. 

Głos zabrała Pani Gałdys Iwona: „ Dnia 17 marca otrzymaliśmy pismo od Wójta Gminy żeby 

niezwłocznie przekazać decyzję czy stowarzyszenie będzie prowadziło szkołę. Dnia 18 marca 

wystąpiliśmy do Wójta z pismem, że Stowarzyszenie „Żaczek” deklaruje złożenie wniosku do 

organu prowadzącego o przekazanie szkoły do prowadzenia przez stowarzyszenie  w 

przypadku wydania pozytywnej opinii przez Kuratora Oświaty. Było wyraźnie powiedziane, 

że tak, chcemy prowadzić. Po to założyliśmy to  stowarzyszenie bo jesteśmy emocjonalnie 

związani z tą szkołą z tym środowiskiem. Jesteśmy przygotowani do tego aby tę szkołę 

prowadzić.   

Nasuwa się nam szereg wątpliwości odnośnie informacji zawartych w uzasadnieniu do 

projektu uchwały dotyczące wydatków na prowadzenie szkoły. Dlaczego podano wydatki na 

utrzymanie szkoły za 2014 rok, ujmując w dodatku wydatki na szkołę wraz z oddziałem 

przedszkolnym, podając subwencję przekazywaną tylko na szkołę bez oddziału 
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przedszkolnego. W 2015 roku subwencja była wyższa o około 90 tys. zł ,a dodatkowo były 

poczynione oszczędności gdyż klasy zostały połączone i zredukowano zatrudnienie 

pracowników. Wiemy, że w budżecie województwa są pieniądze na prowadzenie małych 

szkół. Można wystąpić z wnioskiem do województwa o dodatkowe fundusze na prowadzenie 

małych szkół i na pewno pan Wojewoda Wójtowi by dał  i całej tej sprawy by nie było. 

Odnośnie naszego stowarzyszenia czemu Pan Wójt nie da nam szansy prowadzenia szkoły, 

tylko przekazuje do prowadzenia przez obcy podmiot i wyprowadza środki z gminy”.   

Głos zabrał radny Pan Brzeziński Włodzimierz: „Szukamy miejsc pracy dla naszych 

pracowników, żeby to u nas zostało, nie oddawać w obce ręce ”. 

Radny Pan Szambora: „Niech Pan Wójt zrezygnuje z przedstawiania swoich organizacji. 

Trzeba usiąść i  rozmawiać, analizować. To jest droga do rozwiązania, a tak pozostanie 

zacietrzewienie. Szkoła Podstawowa w Białutach już raz była na łamach parlamentu, co 

prawda niemieckiego, ale podobny spór był. Nie nakręcajmy się, w Pana gestii leży 

rozwiązanie. Rozdmuchał Pan budżet, chce Pan zrobić jak najwięcej dla gminy, ale  nie 

należy pozostawiać ludzi w  ten sposób. Proszę o rozwiązanie, o rozmowę z ludźmi”. 

Głos zabrał Wójt: „Chciałbym wprowadzić tło do dyskusji, żeby zrozumieć idee  reform w 

oświacie”. 

Głos zabrała radna Pani Piekarska Ewa: „ Jest pan młodym człowiekiem, jeszcze dużo przed 

Panem. Trzeba zrozumieć że ta grupa ludzi stoi pod murem jakby na odstrzał. To są 

nauczyciele, ich życie zostaje przewrócone do góry nogami. Nie możemy pozwolić aby nasze 

pieniądze  wyprowadzać  z naszej gminy. Nie wyrażamy na to zgody i myślę, że Szanowna 

Rada się ze mną zgodzi”. 

Głos zabrał Pan Wiśniewski Marek Sekretarz Gminy : „ Ta prezentacja była przedstawiona 

rodzicom dzieci  na spotkaniu w Białutach. Rodzicom, którzy mają dzieci w szkole. Dane 

pochodzą z końca marca tego roku. Wiadomo  mniej subwencji, dzieci coraz mniej w szkole. 

Dlatego najlepszym wyjściem będzie przekazanie szkoły do prowadzenia przez  

stowarzyszenie. Rosnące wydatki w budżecie, brak możliwości pokrywania deficytu w 

budżecie, zmiana ustawy o finansach publicznych, zmniejszenie liczby uczniów w szkole, to 

wszystko powoduje, że musimy szukać rozwiązań”.  

Radna pani Piekarska Ewa: „Czy szkoła powinna przynosić zyski? To są instytucje 

państwowe, które nie przynoszą zysków. Usiądźcie do okrągłego stołu porozmawiajcie. Jeżeli 

jest to stowarzyszenie gminne dać im szansę”. 

Pan Bodziałko Joanna: „Jeżeli nasze stowarzyszenie sobie nie poradzi to można  zmienić. 

Wynagrodzenia dla nauczycieli są  z subwencji. Nam zabiera się możliwość pracy”. 

Prezes ZNP Pani Chrzczon Bożena: - „reorganizacja szkoły w połowie roku? To nie jest 

dobry pomysł, ani dla dzieci ani dla nauczycieli”. 
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Głos zabrał Wójt Gminy: „Prowadziłem wszelkie działania, aby stowarzyszenie prowadziło 

szkołę. Kurator wymagał dokumentów, statutu, żeby to wszystko było. Państwo nie daliście 

statutu, tylko cytat ze statutu. Nie mogę wszcząć procedury, gdyż nie mam odpowiednich 

dokumentów. Pani prezes przedstawi działalność stowarzyszenia Edukator. 

Dążę do tego, aby wszyscy mieli zagwarantowane zatrudnienie od sprzątaczki do sekretarki. 

Myślę, żeby  napisać projekt aby pozyskać dodatkowe środki na zajęcia”.  

Głos zabrała Pani Bodziałko Joanna: „W grudniu dostaliśmy zapewnienie, że będzie szkoła 

istniała. W lutym Pan Wójt : - proszę założyć stowarzyszenie, a teraz co że nie poradzimy 

sobie. Jeżeli nasze stowarzyszenie nie poradzi sobie to może Pan przekazać innemu”. 

Pani Chrzczon: „ To są nasze pieniądze, dlaczego mają iść poza gminę”. 

Głos zabrał Kierownik Referatu Edukacji, zdrowia i kultury Pan Czajkowski Zbigniew: „ 

Chciałbym się odnieść do poruszonego przez Panią Gałdys Iwonę projektu uchwały  Rady 

Gminy, który został skierowany do Warmińsko- Mazurskiego Kuratora Oświaty  z prośbą o 

zaopiniowanie jest on zatytułowany  w sprawie przekazania prowadzenia Szkoły 

Podstawowej w Białutach wraz z oddziałem przedszkolnym w drodze umowy Społeczno-

Oświatowemu Stowarzyszeniu Pomocy Pokrzywdzonym i Niepełnosprawnym „Edukator” z 

siedzibą w Łomży jest datowany  17.05.2016 r. Szkoła Podstawowa w Białutach jest szkołą o 

strukturze klas I-VI wraz z oddziałem przedszkolnym. Fakt, że w tej chwili oddział 

przedszkolny liczy 0 uczniów, ale ten oddział jest i formalnie działa w tej szkole. Odnosząc 

się do informacji zawartych w uzasadnieniu zostały przyjęte pewne założenia dotyczące tylko 

szkoły podstawowej  (wydatki 747 748 zł ) bez oddziału przedszkolnego. Klasy 0 – wydatki 

61 266 zł z tego dotacja przedszkolna na prowadzenie tego oddziału 21 743 zł , własnych 

środków gmina dołożyła 39 523 zł. Kwota wskazana w uzasadnieniu nie jest z oddziałem 

przedszkolnym. Nie wiem skąd Pani Gałdys wzięła inne dane. Przy subwencji 504 819 zł 

skutkowało dopłatą 242 929 zł. z budżetu gminy. Kierownik odniósł się też do tego, że nie 

było należytej współpracy ze strony Stowarzyszenia Żaczek. Odpowiedzi na pisma kierowane 

do stowarzyszenia  o wyrażenie swojego stanowiska odnośnie przejęcia szkoły do 

prowadzenia były niejednoznaczne. Nie mogliśmy też „doprosić” się statutu stowarzyszenia. 

Głos zabrała Prezes Zarządu Stowarzyszenia „Edukator”  z Łomży Pani Kuczałek Barbara, 

która poinformowała, że w sprawie prowadzenia szkoły pierwsi zgłosili się przedstawiciele 

gminy. Pani prezes przedstawiła informację dot. działalności stowarzyszenia. Stowarzyszenie, 

które prowadzi  działa non profit,  jest organizacją pożytku publicznego i nie wypracowuje 

zysków. Stowarzyszenie działa dla dobra lokalnej społeczności, wspomaga ludzi w małych 

środowiskach oraz dzieci w tym też niepełnosprawne. Uważa, że prowadzenie szkoły przez 

stowarzyszenie  zewnętrzne jest korzystniejsze, ponieważ jest całkowicie niezależne i działa 

obiektywnie. Stowarzyszenie nie narzuca z góry dyrektora oraz nauczycieli, wszystkie takie 
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decyzje są konsultowane z rodzicami. Stowarzyszenie budynków szkół nie zabiera. Budynki 

szkół są przekazane umową w bezpłatne użyczenie wyjaśniła pani prezes. Pani prezes 

poinformowała, że stowarzyszenie Edukator  działa od 2000 roku i w tej chwili prowadzi 42 

szkoły wiejskie oraz dwa przedszkola. Stowarzyszenie pisze projekty, dzięki którym 

pozyskuje środki na pomoce dydaktyczne, zajęcia dodatkowe i inne. 

Głos zabrała Pani Bartkowska Wioletta, która zwróciła się do pani Prezes z przeprosinami 

usprawiedliwiając koleżankę gdyż górę wzięły emocje. Pani Bartkowska wyjaśniła, że chodzi 

tylko o wyjaśnienie dlaczego  Pan Wójt zmienił decyzję i przekazuje szkołę komuś innemu. 

Pani Prezes podziękowała za przeprosiny wyjaśniając, że stowarzyszenie jest organizacją 

która chce pomagać. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez kuratora, 

możemy podpisać umowę partnerską o współpracy. 

Jeśli państwo radni zadecydują o tym, żeby stowarzyszenie prowadziło szkołę, my też 

służymy pomocą. Stowarzyszenie zewnętrzne jest niezależne i działa bezstronnie, 

obiektywnie. 

 

 

Na tym porządek obrad został wyczerpany. Przewodnicząca Rady Gminy Pani Świątkowska 

Teresa zamknęła obrady XXI Sesji Rady Gminy /14:10/   

 

 

Protokołowała:                                                                       Przewodnicząca Rady Gminy 

R. Biełkowska                                                                                  Teresa Świątkowska 


